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Beste Desselaar,

Het waren turbulente maanden en weken die je als 
lokaal politicus liever niet meemaakt. Nadat aan het 
licht kwam dat de bevoegde minister van Energie 
geen, dan wel te weinig middelen voorzag, met 
betrekking tot de nucleaire dossiers in Dessel,  was 
het al le hens aan dek.

Nucleair passief 
Onder die term wordt al het nucleair afval genoemd 
dat bij  Belgoprocess in Dessel en Mol opgeslagen 
is en dat eigendom is van de Belgische Staat. 
Tegenover dat afval verwerken, beheren en opslaan 
staat voor vele jaren een kostenplaatje van in totaal 
6 miljard euro. NIRAS, de beheerder van dat afval, 
stelde een jaar geleden een nieuw vijf jarenplan op 
dat door haar beheerraad en regeringscommissaris 
goedgekeurd werd. Voor 2024 hield dit 210 miljoen 
in. Minister Van der Straeten hield het bij  69 
miljoen euro. Amper één derde. Dit zou betekenen 
dat heel wat saneringsprojecten moeten gestaakt 
worden en 140 banen op de tocht komen. 

Fonds Middellange Termijn
Omdat Dessel de berging van het laag- en 
middelactief kortlevend afval aanvaardde, voorziet 
de wetgever sinds december 2010 een fonds ten 
bate van onze gemeenschap van toen 130 miljoen, 
ondertussen 180 miljoen euro. Dat geld moet 
aldus die wet gestort worden onmiddellijk na het 
verkrijgen van de nucleaire vergunning voor het 
bouwen van de berging. Deze vergunning werd 
in mei vorig jaar afgeleverd. Echter, de minister 
bleef het KB (koninklijk besluit) om het fonds 
operationeel te maken op de lange baan schuiven. 
Een woordbreuk van jewelste richting onze lokale 
gemeenschap.  

Vanuit ons gemeentebestuur en STORA, gesteund 
door Mol, MONA en het Streekplatform Kempen, 
gingen we in het verweer. We schreven brieven 
om deze gang van zaken aan te klagen en wezen 
verschil lende regeringsleden op de noodzaak van 
voldoende middelen en het opstarten van het 
Lokaal Fonds. NIRAS trok ook alle registers open 
om duidelijk te maken dat men de foute weg aan 
het bewandelen was. Het was bang afwachten 
of het al lemaal wel tot iets zou leiden tot ik op 
woensdagnamiddag 20 maart de verlossende sms 

kreeg: ‘witte rook’.
Mijn dank en waardering gaat uit naar al diegenen die 
hielpen het tij  te keren. We slaagden in ons opzet.  Het 
werk kan verdergezet worden, maar alertheid blijft 
geboden. 

Met vriendelijke groeten,

Kris Van Dijck
Burgemeester

Kris Van Dijck
Burgemeester

N-VA Dessel in actie
Op 13 april  2024 werd de nieuwe Spinhal off icieel 
geopend. De aanwezigen mochten een kijkje nemen 
in het nieuwe gebouw en het inhuldigingsbord in de 
inkomhal werd onthuld. Een uitgebreid verslag over 
deze opening en de gloednieuwe faciliteiten in de 
Spinhal publiceren we in een volgende editie van onze 
Betrokkenheid. 
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4.2 Een gemeenschapsvormend 
cultuurbeleid

4.2.12. Het gemeentebestuur ondersteunt die manifestaties die de 
 Vlaamse identiteit benadrukken.

Uit het verkiezings-
programma

Vlaams nationaal zangfeest
In onze vorige editie kon je al lezen dat we op 
10 maart l l .  met een delegatie van onze afdeling 
naar het Vlaams Nationaal Zangfeest in de Lotto 
Arena in Antwerpen gingen. Naast een politieke 
en activistische boodschap brengen, is het doel 
van deze namiddag ook het samen zingen van 
Nederlandstalige liederen.

Vlaanderen telt een grote schat aan 
Nederlandstalige liederen, het is een deel van onze 
cultuur en traditie.  Vele van deze liedjes leerden 
we als kind in de kleuter- en lagere school.  We 
zijn een regio met een groot, divers cultureel 
landschap. Menig van ons gaat al wel eens naar 
een theatervoorstelling, muziekavond, concert en 
noem maar op. In al die diversiteit gaan onze oude 
Vlaamse liederen wat verloren en dat vind ik een 
spijtige zaak. Ze zijn geschreven in een andere 
tijdsgeest,  maar bevatten toch vaak een boodschap 
die ook nu nog relevant is.

De verengelsing van onze samenleving maakt dat 
vele van onze jongeren de liedjes die we in onze 
jeugd zongen, niet meer kennen. We horen steeds 
meer de boodschap dat jongeren meer en meer 
kampen met taalachterstand. Het aanleren van 
Nederlandstalige liedjes,  zeker op jonge leeftijd, 
draagt bij  tot de broodnodige ontwikkeling van 
onze taal.  Het aanleren van taal via muziek maakt 
ook nog eens dat het proces van het eigen worden 
leuker en makkelijker is,  zeker voor kinderen.
Hierbij doe ik dan ook een oproep aan ouders, 
leraars en verenigingen, organiseer een leuke 
namiddag of avond met Nederlandstalige 
liedjes,  samen zingen maakt mensen blij.  Haal 
die liedjesboeken van onder het stof en zing. 
Leer liedjes kennen waarvan je niet wist dat ze 
bestonden en geef onze Vlaamse tradities en 
cultuur door. Want dat is wat ons verbindt. Een 
eigen identiteit en cultuur. Een Vlaamse identiteit 
om trots op te zijn!   Ellen Verhoeven

Vlaamse Volksbeweging
“In haar streven naar een beter bestuur en meer 

democratie kiest de Nieuw-Vlaamse Alliantie 
logischerwijs voor de onaf hankelijke republiek 

Vlaanderen, lidstaat van een democratische Europese 
Unie.”

Je las hierboven net een zin uit het eerste punt van 
de statuten van onze partij.  Wij als N-VA beogen een 
onafhankelijke, democratische republiek Vlaanderen 
als lid van de Europese Unie. Binnen ons Vlaanderen 
zijn er verschil lende organisaties die ditzelfde doel 
beogen. Één van die partijneutrale organisaties is de 
Vlaamse VolksBeweging (VVB).
De Vlaamse Volksbeweging werkt elke dag opnieuw 
verder aan een draagvlak voor een onafhankelijke 
Vlaamse Staat.  Dat doen ze samen met hun leden 
sedert meer dan 67 jaar.
Als belangenbehartiger van alle Vlamingen. 
Als grootste Vlaamse organisatie die ons 
gemeenschappelijk doel partij-onafhankelijk en zonder 
de minste toegeving nastreeft 
in al zijn facetten. De VVB 
zal er dit verkiezingsjaar ook 
staan. Met open vizier,  nimmer 
af latende vastberadenheid en 
minstens evenveel enthousiasme. 
Ze rekenen daarvoor ook op 
de inzet van al hun leden en 
sympathisanten. Want hun doel, 
daar streven we samen naar.
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Wisteda?

Je kan voortaan elke donderdag van 18 u. tot 20 u. in 
de bibliotheek van Dessel terecht bij het Digipunt. Hier 
staan vrijwilligers klaar om samen met jou op zoek te 
gaan naar oplossingen voor al jouw digitale vragen. 
Ook Digidak organiseert op maandagnamiddag vrije 
inloopmomenten in het buurthuis in Brasel en vanaf 
mei 2024 ook in LDC ‘t Scholeke.

Politieke partijen in Dessel (2)
In aanloop naar de gemeenteraadsverkiezingen 
van oktober blikken wij in de Betrokkenheid 
terug op de geschiedenis van de Desselse politiek; 
deze maand met een tweede artikel over de 
politieke partijen die kandidaat waren bij  de 
gemeenteraadsverkiezingen.
De pas opgerichte Christelijke Volkspartij,  CVP, 
haalde in 1946 een absolute meerderheid. Maar in 
1952 stond de CVP zelfs niet op de stembiljetten; 
er dongen niet minder dan drie katholieke partijen 
naar de gunsten van de kiezers:  Katholieke Blok, 
Katholieke Volkspartij  en Katholieke Eendracht. 
Deze laatste naam was ongetwijfeld de meest 
cynische: er was weinig te merken van eendracht 
onder de katholieke kandidaten. En dat was ook de 
BSP (Belgische Socialistische Partij) niet ontgaan: 
“Hun drie lijsten zijn wel het bewijs van de 
eendracht die er in hun rangen heerst te Dessel”, 
klonk het in een pamflet.

Het Katholieke Blok was de lijst van uittredend 
burgemeester Frans Peeters en de schepenen 
Frans Slegers en Rik Huysmans. De Katholieke 
Eendracht werd getrokken door Stan Leysen, 
uitbater van café Keizershof in de Lorzestraat. 
Een opmerkelijk punt in hun programma was de 
oprichting van een ‘ziekenhuis ter verpleging 
van ouderlingen, gebrekkigen, wezen en 
noodlijdenden. Dit tehuis zal de mensen in staat 
stel len in eigen dorp hun verdere levensdagen 
rustig te slijten’.  De Katholieke Volkspartij  had 
vrachtvoerder Jan Dillen als eerste op de lijst 
staan. De BSP trok met een onvolledige lijst van 
zes kandidaten naar de kiezer. Burgemeester 
Peeters haalde met het Katholieke Blok zeven van 
de elf  zetels binnen, één meer dan in 1946. Bij  de 
Katholieke Eendracht raakte alleen Stan Leysen 
verkozen. De drie andere zetels waren voor de 
Katholieke Volkspartij.  Frans Peeters kon met een 
stevige meerderheid aan zijn tweede termijn als 
burgemeester beginnen.

Hoewel burgemeester Peeters zes jaar later met 
een Katholieke Eenheidslijst opkwam, was er 
in 1958 nog altijd geen sprake van katholieke 
eenheid. Stan Leysen (als lijstduwer) en Jan 
Dillen (als lijsttrekker) hadden mekaar wel 
gevonden en stonden samen op de lijst Katholieke 
Eendracht. Alleen Jan Dillen raakte verkozen. 
Ondanks een pamflet gericht aan de ‘kiezers en 
kiezeressen van ’t  Witgoor’ waarin Frans Goots 
uit de Wouwerstraat schreef dat Witgoor niet kan 
bestaan zonder voetbalploeg en dat hij  al  23 jaar 
de belangen van Witgoor Sport behartigde, werd 
hij  niet verkozen. De BSP was er deze keer wel in 
geslaagd om een volledige lijst samen te stel len. 
Het leverde hen één zetel op; met Gust Dausi 
kwam de eerste socialistische vertegenwoordiger 

in de gemeenteraad van Dessel.  Met negen van de elf 
zetels was de Katholieke Eenheidslijst van burgemeester 
Peeters de grote winnaar van de verkiezingen.

Het leverde hem echter geen derde ambtstermijn 
op. Frans Peeters haalde 343 voorkeurstemmen en 
werd daarmee zwaar overvleugeld door Jef Van Hout 
(655) en Jos Dausy (424), twee nieuwkomers met 
een ACW-signatuur. Met Aloïs Segers (286) erbij 
kwamen zelfs drie van de vier stemmenkanonnen uit 
de christelijke arbeiderszuil.  En dat leidde tot stevige 
discussies binnen de Katholieke Eenheidslijst.  Het 
ACW haalde zijn slag thuis en Jef Van Hout werd 
burgemeester.  Het hielp ongetwijfeld dat Jos Dausy 
bereid was om de schepenzetel waar hij  op basis van 
zijn voorkeurstemmen mocht rekenen, af te staan aan 
Karel Melis of Juul Dries,  die net als Frans Peeters uit 
de Kristelijke Middenstandsbeweging kwamen. Op 
30 maart 1959 werd Jef Van Hout door de Desselse 
bevolking ‘ ingehaald’ als nieuwe burgemeester met 
een grote stoet waaraan niet minder dan 45 groepen 
deelnamen. En daarmee was Jef Van Hout vertrokken 
voor drie legislaturen als burgemeester van Dessel.

Foto: Jef Van Hout groet de massaal opgekomen bevolking bij  zijn 
inhaling als burgemeester.  (Bron: HK De Griff ioen)
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Terugblik Pop up Europa
Vijf weken lang was Europa te gast in Dessel en op 
Kempische wijze werd het hartelijk ontvangen. We 
begonnen met een geslaagde marktactie waar we 
de kennis van de Desselaars op de proef stelden. 
Zo kon je aan het rad van Europa draaien om 
een vraag te krijgen. Eenmaal deze vraag juist 
beantwoord werd, kon je een leuke prijs winnen! 
Vele inwoners van ons dorp lopen tegenwoordig 
met feestelijke Europese sokken rond. Ook kregen 
onze gemeentelijke instellingen een make-over 
en werden ze ingekleed met een Europees jasje: 
de bibliotheek, ons administratief centrum ‘De 
Plaetse’,  de kinderopvang, zelfs ons personeelsfeest 
was in thema! Het bezoek aan het Europees 
Parlement, de tal van schoolactiviteiten gaande 
van tekenwedstrijden tot een f i lmvertoning en 
zoveel meer! Trouwens, voor dit laatstgenoemde 
kregen de leerlingen van onze basisscholen de 
unieke kans de regisseur van de f i lm “Zlata” te 
ontmoeten. Die kwam namelijk zelf een woordje 
uitleg geven over zijn documentaire. Er zijn leuke 
prijzen uitgedeeld.

Als slotactiviteit kwam VRT-journalist Rob 
Heirbaut een lezing geven, hij  gaf een kijk op 
de actualiteit van het jaar 2024; de werking van 
onze Europese instellingen, het verkiezingsjaar, 
waarom en waarop je stemt … Tal van interessante 
onderwerpen werden belicht door iemand met een 
professionele kijk op de zaken. 
En was dat het einde? Absoluut niet! Dessel heeft 
zich van zijn beste kant laten zien. We zijn de 
eerste Vlaamse gemeente van het BELC-netwerk 
en blijven trekker in dit project.  Daarnaast 
is ons werk en engagement niet onopgemerkt 
gebleven. Onze gemeente werd benoemd als één 
van de 10 ‘beste voorbeelden’ door de Europese 
Commissie.  Laat me dat herhalen. Het nederige 
Dessel,  een Kempische gemeente met minder dan 
10.000 inwoners, is hét voorbeeld van Europa. 
De interlokale reikwijdte van onze gemeente 
zal altijd een prioriteit zijn voor mij;  Dessel op 
de kaart zetten. Soms is dat een Vlaamse kaart, 
dan eens een Belgische, maar vandaag kleurt 
die kaart Europees. Aan mijn collega’s die mij 
hier ondersteunden, de gemeentediensten die 
uitstekend werk leverden, de aanwezigen, kortweg 
gewoon aan alle Desselaars wil ik graag het 
volgende kwijt.  Ik wil jullie uit de grond van mijn 
hart bedanken om dit project zo succesvol te laten 
verlopen. We werken verder, steeds met een lach!
    Driss Zayou

Foto: Driss,  onze Desselse vertegenwoordiger in het BELC-netwerk, 
luisterde met volle aandacht naar de lezing van Rob Heirbaut. 

Open jeugdraad
Tijdens de open jeugdraad, georganiseerd door onze 
gemeentelijke jeugdraad, op 14 maart gingen onze 
Robbe en Driss eens even kijken naar de werking van 
onze Desselse jeugdraad. Via een ‘speeddate’ kregen ze 
verschil lende onderwerpen voorgeschoteld, waarover 
we beleidsmatig moesten nadenken. Zaken zoals sport, 
veiligheid, klimaat en infrastructuur waren belangrijke 
onderwerpen die besproken werden. Waar ligt de jeugd 
nu wakker van en vooral hoe gaan we dit oplossen? Om 
deze denkoefeningen uit te voeren zorgde onze Schepen 
van Jeugd Barbara Rommens als tapper voor de nodige 
drankjes achter de toog. We hebben er immens veel van 
opgestoken en nemen deze ‘ jeugdige’ bedenkingen mee 
naar onze N-VA-fractie! Ook de jeugdraad gaat met de 
input van deze avond aan de slag om een memorandum 
te schrijven.

Foto: Tijdens de open jeugdraad zag schepen Barbara Rommens dat er 
door alle aanwezige jongeren, waaronder Driss en Robbe, constructief 
meegedacht werd over verschil lende gemeentelijke thema's.


